
 
 

                                                         Izjava za javnost 
 

Šokirala nas je včerajšnja izjava  predsednika vlade dr. Roberta Goloba, ki je izjavil, da pokojnine precej 
hitreje naraščajo od inflacije in da zato ni nobene potrebe po izplačilu zimskega dodatka. Moramo 
pojasniti, da se po sedaj veljavni zakonodaji pokojnine usklajujejo v višini 60% od povprečne rasti plač 
v preteklem letu in v višini 40% od povprečne rasti življenjskih stroškov! Te uskladitve se realizirajo na 
podlagi podatkov SURS, realizira pa jih ZPIZ in sicer  za preteklo leto in ne sledijo tekoči rasti življenjskih 
stroškov, zato se morajo v tem vmesnem času upokojenci znajti kakor vedo in znajo. V zadnjih štirih 
letih so bile te uskladive v odstotkih take: 
leto 2021 2,5% 
leto 2022 4,4% 
leto 2023 5,2% 
leto 2024 8,8% 
Če vzamemo za izhodišče  leto 2020, ko zaradi pandemije Covid še ni bilo inflacije, potem so pokojnine 
naraščale takole. 
inflacija (index)         pokojnine (index) 
leto 2020  101,1                100,0 
leto 2021  106,1                102,5 
leto 2022  117,0                107,0 
leto 2023  121,9                112,6 
leto 2024 124,0                 122,5      (vir: Kajtimir Kunc)  
 
Iz zapisanega je jasno, da smo se upokojenci v času inflacije soočali z velikanskimi težavami zaradi rasti 
življenjskih stroškov, saj so kljub upoštevanju rasti plač pokojnine občutno zaostajale. Če pa bi se 
pokojnine usklajevale po formuli, kot jo vladna koalicija predlaga v napovedani pokojninski reformi, bi 
bila slika še bistveno slabša. Zato enostavno ne moremo verjeti njegovim besedam, da pokojnine 
bistveno hitreje naraščajo od inflacije, saj bi marsikdo lahko to razumel, kot da se upokojencem 
cedita med in mleko... 
V ZDUS lahko le dodamo, da se s popravkom glede vdovskih pokojnin strinjamo in da je bil ta popravek 
moralno etični popravni izpit vseh prejšnjih vlad, a vendarle dobi upokojenec občutek, kot da dr. 
Golob, niti 660.000 upokojencev, ne živimo v isti državi. 
Morda bi mu prišel v kabinetu še kako prav svetovalec, ki bi znal pritisniti na trgovce, ki iz  konzerviranih 
živil čudežno manjšajo  embalažo in nižajo vsebnost tistega, kar pač že je v teh konzervah. Vsebina 
pada iz 150g na 120, pa na 100 in v zadnjem času celo na 75 g, cena pa ostaja enaka, ali celo višja. 
Grozljivo je, da je cena kilograma kruha 4 evre! Osnovna živila torej, mlečni izdelki, sadje, zelenjava, 
olje, jajca, pa so se v tem letu podražili za najmanj 25%, »rekordna uskladitev pokojnin v višini 8,8%,« 
kot jo je spomladi imenoval  predsednik vlade, pa se je nanašala na inflacijo iz prejšnjega leta, ki bi jo 
pokrila  le 10% do 11%   redna uskladitev, in čeprav smo junija predlagali izredno uskladitev za 
ublažitev nastalih razmer, jo je vlada zavrnila!  Inflacijski odmev pa čutimo še letos, saj se cene 
nekaterih storitev dvigujejo v nebo, prav tako pri trgovcih, čeprav za kaj takega ni nobene potrebe več.    
V ZDUS smo prepričani, da dr. Goloba v trgovskih centrih ne vidijo pogosto, z izjemo, če gre za otvoritev 
kakega novega hipermarketa.  Lahko da v svojem kabinetu nima osebe, ki bi s socialno empatijo 
prepričala tiste, ki živijo v zmoti, da je z mizerno pokojnino mogoče preživeti skozi mesec. Morda pa 
se ogiba srečanjem z upokojenci, saj nas je za dobro tretjino vseh Slovencev, kar bo morda še najbolj 
držalo, saj na tri pozive vodstva ZDUS v letošnjem letu ni prišlo niti do enega srečanja, kaj šele, da bi 
vodstvo prejelo odgovor njegovega kabineta. Torej je njegova trditev, da je skrb za starejše ena od 
ključnih skrbi aktualne vlade, zgolj načelne narave. 
 
Z lepimi pozdravi, Vodstvo ZDUS  



 
 


